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P r o t o k ó ł  nr VI/24 

 

 s e s j i  Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 30 września 2024 roku, pod przewodnictwem pana Adama Szczypińskiego - 

Przewodniczącego Rady Miasta. 

Sesja odbyła się  w godzinach od 1530 do 1810. 

 

Pkt 1. 

 

Przewodniczący Rady pan Adam  – otworzył  VI  zwyczajną sesję Rady Miasta 

Działdowo. 

Ustawowy skład Rady wynosi - 15 radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w sesji  uczestniczy 14 radnych. Rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

W sesji uczestniczyli:  

Pan Grzegorz Mrowiński- Burmistrz Miasta    

Pani Izabela  Sokolnicka – Zastępca Burmistrza 

Pani Beata Szydłowska-Anaczkowska -  Skarbnik Miasta  

Pan Jakub Zięty – Radca prawny Urzędu Miasta 

Pan Witold Barcikowski – Komendant Powiatowy Policji w Działdowie 

Pan Leszek Góralski- Komendant Powiatowy PSP w Działdowie 

Prezesi Spółek Miejskich i Dyrektorzy jednostek organizacyjnych miasta Działdowo, 

Przewodniczący Zarządów Osiedli, Naczelnicy Wydziałów i pracownicy Urzędu Miasta, 

przedstawiciele lokalnych mediów oraz mieszkańcy.    

Przewodniczący Rady powitał wszystkich obecnych na Sali oraz mieszkańców oglądających    

obrady  za pośrednictwem Internetu.  

 

Przewodniczący odczytał klauzulę informacyjną dotyczącą transmisji obrad Rady Miasta. 

(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Pan Grzegorz Mrowiński  Burmistrz Miasta  oraz pan  Adam Szczypiński  Przewodniczący 

Rady Miasta wręczyli podziękowania za współpracę Przewodniczącym Zarządów Osiedli                    

w kadencji 2019-2024. 



str. 2 
 

Nowo wybranym Przewodniczącym Zarządów Osiedli kadencji 2024-2029  wręczono listy 

gratulacyjne. 

 

Ad. pkt 2. 

 

Zmiany porządku obrad. 

 

 Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy są wnioski 

w sprawie zmiany  porządku obrad?  

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz - zgłosił wniosek o wprowadzenie dodatkowego 

punktu do porządku obrad: podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od środków 

transportowych pojazdów wykorzystywanych do nauki jazdy. Zaproponował aby ten punkt był 

procedowany jako punkt 16.  

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie zgłoszony przez Burmistrza wniosek 

Rada jednogłośnie  – 14 głosami „za” przyjęła wniosek 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie porządek obrad wraz ze zgłoszonym  

wnioskiem. 

Rada jednogłośnie  – 14 głosami „za” przyjęła porządek po zmianach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że  Rada będzie obradowała zgodnie z przyjętym 

porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów  IV i V  sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do opracowania miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowa- 14 terenów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2024-2030.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia aktualizacji „Wieloletniego planu rozwoju                                     

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2027”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: umorzenia postępowania skargowego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Działdowo. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na radnego Rady Miasta i stwierdzenie braku 

właściwości do rozpatrzenia skargi. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenie wniosku złożonego przez P.Ł. w sprawie ustaw 

podatkowych i nie tylko. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: zwolnień z podatku od środków transportowych pojazdów 

wykorzystywanych do nauki jazdy.  

17.  Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie sesji.                                                    

(Protokoły z  głosowania  stanowią załączniki do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołów IV i  V sesji. 

 

 Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady poinformował, że  protokoły IV i V sesji 

zostały radnym przesłane na skrzynki mailowe.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są uwagi do protokołów?  

Uwag  do protokołów nie zgłoszono. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołów  IV i V  sesji bez odczytywania.  

„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Rada jednogłośnie – 14 głosami „za” przyjęła protokół  IV sesji Rady Miasta Działdowo. 

Rada jednogłośnie – 14 głosami „za” przyjęła protokół  V sesji Rady Miasta Działdowo. 

(Protokoły z głosowania  stanowią  załączniki do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 4. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Działdowo o działaniach podejmowanych                      

w okresie międzysesyjnym tj. od 19 czerwca 2024 r. do 30 września 2024 r. 

1. Dnia  19 czerwca  2024 r. – Pani G. Sz. Złożyła skargę na bezczynność Dyrektora 

Zespołu Placówek Oświatowych nr 1 w Działdowie.  
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Skarga została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

2. Dnia 19 czerwca 2024 r. – Pan Grzegorz Mrowiński - Burmistrz Miasta  - przedłożył 

Zarządzenie nr 55/2024  w sprawie zwołania ogólnych zebrań mieszkańców dla 

przeprowadzenia wyborów zarządów osiedli – organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo na kadencję 2024-2029. 

3. Dnia 24 czerwca 2024 r. –  Pan  P.Ł. złożył skargę na Wiceprzewodniczącego Rady 

Miasta  Działdowo, na Burmistrza Miasta Działdowo oraz wniosek w sprawie ustaw 

podatkowych i nie tylko. 

Skargi i wniosek  zostały przekazane do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

4. Dnia 28 czerwca 2024 r. – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej                             

w Działdowie przedłożyła Raport z monitoringu przyjętej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021-2030 – za rok 2023. 

Dokument został przesłany radnym celem zapoznania. 

5. Dnia 1 lipca 2024 r. – Prezes Sądu Okręgowego w Elblągu wystosował pismo do Rady 

Miasta Działdowo o  przeprowadzenie uzupełniających wyborów ławników sądowych 

na kadencję 2024-2027. 

Dnia 6.08.2024 r. wystosowałem pismo do Prezesa Sądu z informacją o braku zgłoszeń 

kandydatów na ławników. 

6. Dnia 5 lipca 2024 r. – Wojewoda Warmińsko-Mazurski wydał Rozstrzygnięcie 

nadzorcze do Uchwały nr IV/27/24 Rady Miasta Działdowo z dnia 19 czerwca 2024 r.  

w  sprawie:  ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach publicznych prowadzonych przez 

Gminę-Miasto Działdowo stwierdzające nieważność w części dotyczącej § 5.  

7. Dnia 18 lipca 2024 r.-  Wojewoda Warmińsko-Mazurski przesłał kopie oświadczeń 

majątkowych złożonych Wojewodzie  przez Burmistrza oraz Przewodniczącego Rady 

na dwa miesiące przed upływem kadencji 2018-2024 oraz za 2023 r. 

8. Dnia 25 lipca 2024 r. – Pani G. Sz. Złożyła pismo o wycofanie skargi na bezczynność 

Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych nr 1 w Działdowie. 

9. Dnia 5 sierpnia 2024 r. – Burmistrz Miasta Pan Grzegorz Mrowiński wystąpił                               

z wnioskiem o zwołanie sesji Rady Miasta. 

Sesja została zwołana na dzień 12 sierpnia 2024 r. 

10. Dnia 22 sierpnia 2024 r. - do wiadomości Rady Miasta wpłynęło pismo od Towarzystwa 

Miłośników Ziemi Działdowskiej. 

Pismo przekazano radnym do wiadomości. 
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11. Dnia 22 sierpnia 2024 r. – radny Wojciech Śliwa złożył interpelację dot. zamontowania 

progów spowalniających wzdłuż Alei Św. Katarzyny (przy lokalu gastronomicznym                    

w kierunku miejscowości Komorniki)  

Interpelacja została przekazana do Burmistrza Miasta. 

Dnia 5 września 2024 r. Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelację. 

12. Dnia 29 sierpnia 2024  r.- Zarząd Dróg Wojewódzkich Rejon dróg Wojewódzkich                    

w Nidzicy wystąpił z dwoma wnioskami  o zniesienie statusu pomnika przyrody z drzew 

przydrożnych.  

 Wnioski zostały przekazane do Burmistrza Miasta. 

13. Dnia 2 września 2024 r.- Komisarz Wyborczy w Elblągu II wydał Postanowienie                       

nr 774/2024 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miasta 

Działdowo. 

14. Dnia 2 września 2024 r. -Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Działdowo 

złożył wniosek w sprawie dokonania zmiany Statutu Młodzieżowej Rady Miasta                        

w § 23 ust. 1.  

Pismo przekazano radnym do wiadomości. 

Dnia 5 września 2024 r. Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi na pismo. 

15. Dnia 5 września 2024 r. – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przekazał 

projekty uchwał Rady Miasta dotyczące rozpatrzenia skarg i wniosku. 

16. Dnia 11 września 2024 r.- Naczelnik Urzędu Skarbowego w Działdowie przesłał 

informacje dotyczące przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych przekazanych 

Wojewodzie przez Pana Grzegorza Mrowińskiego i Pana Romualda Remiszewskiego. 

17. Dnia 19 września 2024 r. – wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego do Uchwały Nr V/33/24 Rady Miasta Działdowo z dnia 12 sierpnia 2024 

r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

spłaty należności pieniężnych - stwierdzające nieważność § 9 wraz  z załącznikiem do 

uchwały. 

 

Ad. pkt 5. 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz Miasta odczytał sprawozdanie za okres od                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

19 czerwca 2024 r. do 29 września. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 6. 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                            

i stowarzyszenia gmin. 

 

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz Miasta – poinformował, że  w okresie 

międzysesyjnym uczestniczył  dnia 24 września br. w spotkaniu  roboczym Zgromadzenia EZG 

„Działdowszczyzna”, w którym również uczestniczył pan radny z ramienia Rady Miasta.                     

Na spotkaniu były omawiane bieżące sprawy dotyczące sytuacji  Związku, min. 

rozstrzygniętych przetargów. Dokonano  również zmian w dokumentach finansowych EZG. 

Dnia 27 września br. Burmistrz uczestniczył  i reprezentował zarazem stowarzyszenie „Polskie 

zamki gotyckie” na wojewódzkich obchodach Światowego Dnia Turystyki. Podczas tego 

spotkania  stowarzyszenie zostało wyróżnione nagrodą Marszałka Województwa za działalność  

na rzecz promowania walorów turystyki województwa warmińsko-mazurskiego.   

 

Ad. pkt 7. 

Sprawozdania  z prac komisji w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady -  zwrócił się do przewodniczących komisji  stałych Rady Miasta 

o przedstawienie sprawozdań.  

Pan radny Patryk Piekarski - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała dwukrotnie, tj. w dniach  12 

sierpnia i 30 września br.  W dniu 12 sierpnia komisja zaopiniowała pozytywnie projekty 

uchwał w sprawie: zmiany WPF na lata 2024-2030, zmiany w budżecie na rok 2024 oraz                        

w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty 

należności pieniężnych. 

Dnia 30 września 2024 r. Komisja zapoznała się z analizą  finansową i bilansem finansowym  

Działdowskiej Agencji Rozwoju za rok 2023 oraz zaopiniowała pozytywnie  projekty uchwał 

w sprawie: zmian w WPF na lata 2024-2030, zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo oraz  

w sprawie zwolnień  z podatku od środków transportowych pojazdów wykorzystywanych do 

nauki jazdy. 

Pan radny Waldemar Jurkowski - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska poinformował, że Komisja   w okresie międzysesyjnym obradowała  tuż przed 

sesją. Komisja zapoznała się z informacją o inwestycjach realizowanych obecnie i planowanych 
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do końca 2024 r. Komisja pozytywnie zaopiniowała pozytywnie dwa projekty uchwał                            

w sprawie: uchwalenia aktualizacji „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych  i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2027”, oraz w sprawie przystąpienia 

do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowa - 14 

terenów.  

Pani radna Mirosława Graszk-Grabowska - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury  

poinformowała, że dnia 23 września 2024 r. odbyło się posiedzenie Komisji, na którym zgodnie                      

z Planem pracy zrealizowano punkt dotyczący sprawozdań z działalności jednostek kultury 

Gminy-Miasto Działdowo za rok 2023. Zaproszeni dyrektorzy: Miejskiej Biblioteki Publicznej, 

Miejskiego Domu Kultury oraz Muzeum Pogranicza zapoznali członków Komisji                                       

z działalnością merytoryczną swoich placówek w minionym  roku.  

Na następne posiedzenie komisji przesunięty został punkt dotyczący analizy wyników 

egzaminu ósmoklasisty w szkołach, ilości laureatów i finalistów wojewódzkich oraz 

powiatowych konkursów szkolnych. 

Pan radny  Tomasz Nąć – Przewodniczący Komisji Sportu, Kultury Fizycznej, Turystyki                        

i Rekreacji poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała w dniu 16 

września br. Komisja zapoznała się z koncepcją funkcjonowania sportu i rekreacji                                    

w Działdowie przedstawioną  przez Dyrektora MOSiR pana Kacpra Leśnego. Dyrektor 

przedstawił sprawozdanie z działalności jednostki w okresie wakacyjnym. Komisja dokonała 

aktualizacji regulaminu współzawodnictwa sportowego szkół podstawowych miasta 

Działdowo. Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z panem  Patrykiem Piekarskim 

brał udział w komisji konkursowej dot. wyboru dyrektora MOSiR.   

Pan radny Paweł Świątek – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego poinformował, że 19 czerwca br. odbyło się posiedzenie Komisji  na którym 

nastąpiło ukonstytuowanie się Komisji, dokonano wyboru przewodniczącego                                              

i wiceprzewodniczącego Komisji. Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem                         

z programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych za 2023 rok. Komisja 

przeanalizowała sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej                            

w Działdowie za rok 2023,  zapoznała się z realizacją zadań wynikających z ustawy o wsparciu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej. Komisja oceniła zasoby pomocy społecznej Gminy-

Miasto Działdowo za rok 2023. Komisja zapoznała się z Raportem o stanie miasta za rok 

2023.Opracowano plan pracy Komisji do końca roku 2024. 

Drugie spotkanie Komisji  odbyło się  23 września 2024 r. na którym Komisja zapoznała się                    

z informacją na temat bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta  Działdowo za 

rok 2023.  
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Pan radny  Leszek Sosnówka - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja  obradowała w dniu 3 września na 

którym rozpatrzono skargę na działalność dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych                                

nr  1 w Działdowie, skargę na Burmistrza Miasta w związku z niewywiązywaniem się ze swoich 

konstytucyjnych obowiązków, skargę na radnego Rady Miasta Działdowo, wniosek z dnia                  

22 czerwca br. w sprawie ustaw podatkowych i nie tylko. 

Pan radny Wojciech Śliwa  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował,                                 

że w okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna  obradowała w dniu 12 sierpnia 2024 r. 

Zgodnie z planem pracy Komisji wybrano zespół do przeprowadzenia kontroli inwestycji pod 

nazwą „Ochrona różnorodności przy zagospodarowaniu terenu pomiędzy Kanałem Młyńskim               

a ulicą Mławską w Działdowie”.  

 

Ad. pkt 8. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do opracowania miejscowego  planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Działdowa - 14 terenów 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany w materiałach 

sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki   i Ochrony Środowiska. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Grzegorz Mrowiński- Burmistrz  - przedstawił swoją zastępczynię panią Izabelę 

Sokolnicką, która została powołana przez niego na funkcję Zastępcy Burmistrza. Burmistrz 

poinformował, że pani Izabela Sokolnicka od lat pracuje w Urzędzie Miasta, zajmowała się 

pozyskiwaniem środków unijnych. Teraz będzie współpracować z Radą Miasta.  

Pan Burmistrz – poinformował, że została zmieniona ustawa o planowaniu 

przestrzennym, są to zmiany dotyczące tego co ma się dziać w przestrzeni architektonicznej 

miast i gmin w Polsce. Najważniejsze zmiany  w ustawie to, że zostaje wyrzucone Studium, 

które ma zostać zastąpione planami ogólnymi. Plany ogólne wg nowej ustawy mają być 

uchwalone do końca 2025 roku co może być trudne ze względu na ilość gmin w Polsce. Jeżeli 

rząd nie wycofa się z tego terminu, to wszelkie sprawy planistyczne zostaną zablokowane                      

w gminach. Na podstawie opracowanych studiów mamy jeszcze możliwość wprowadzenia 

zmian, potem będzie to niemożliwe. Poddano analizie wszystkie wnioski, które były składane  
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w poprzednich latach, został przedłożony projekt uchwały, który zakłada zmiany                                       

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego  miasta w 14 terenach. 

Burmistrz zaproponował, aby radni po omówieniu każdego terenu zgłaszali zapytania. 

Teren nr 1 – położony jest przy ul. Gminnej – o powierzchni 10,00 ha   chcemy 

wprowadzić tam zabudowę wielorodzinną i zabudowę jednorodzinną. Częściowo jest to na 

wniosek Burmistrza, częściowo na wniosek właścicieli gruntów leżących na tym terenie.  

Zmiana ta, nie będzie  kolidowała z funkcjami, z jakimi ten teren graniczy. 

 Pan radny Wojciech Śliwa - zwrócił się z zapytaniem ile budynków wielorodzinnych 

powstanie na tym terenie? 

   Pan Burmistrz – wyjaśnił, że jest to uchwała intencyjna, na tym etapie trudno cokolwiek 

powiedzieć. Założenia gminy są takie, aby uwolnić jak najwięcej terenów pod zabudowę 

mieszkaniową wielorodzinną i jednorodzinną.  

Teren nr 2 – położony jest przy ul. Mławskiej  o pow. 13,00ha,  jest to teren na którym 

położony jest zbiornik retencyjny, tam znajduje się zieleń nieuporządkowana. Słychać wiele 

głosów aby ten zbiornik został rozbudowany, powiększony, aby został zabudowany  np. 

ścieżkami, siłowniami, parkami. Są możliwości pozyskania środków na takie inwestycje 

chcemy wprowadzić zmiany, które pozwolą nam  rozbudować ten zbiornik i uatrakcyjnić ten 

teren. Zmiany wynikają z tego, że w obecnym planie przez środek tej działki przebiega 

projektowana droga dojazdowa do ulicy Leśnej, która przekreśla rozbudowę tego zbiornika.  

Budowa drogi nie rozwiąże problemów komunikacyjnych na tym terenie. Propozycja jest taka, 

aby jeszcze raz przyjrzeć się temu terenowi i wyrzucić te tereny komunikacyjne.  

Pan Burmistrz poinformował, że trwają rozmowy z Zarządem Województwa Warmińsko-

Mazurskiego i Zarządem Dróg Wojewódzkich w Olsztynie o wykonaniu dokumentacji na 

budowę obwodnicy dla miasta Działdowa. 

Pan radny Andrzej Przybyszewski – zwrócił się z zapytaniem jaka jest szacowana suma, 

ile będzie kosztować ta rozbudowa zbiornika? 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że trudno powiedzieć przed zmianami. Dopiero jak będzie 

mowa o inwestycji to wtedy można szacować koszty. 

Teren nr 3 - położony przy ulicy Jagiełły o powierzchni 0,0315 ha, jest to teren 

wymagający uporządkowania architektonicznego przy skrzyżowaniu ul. Hallera z ulicą Jagiełły 

przy starym kinie (przy dawnej synagodze). Są tam zniszczone stare budynki handlowe, które 

nie pełnią tej funkcji. Działka jest prywatna i widzimy potrzebę stworzenia tam jakiegoś 

skwerku, zlikwidowania dzikiego parkingu. Chcemy docelowo zagospodarować ten teren. 

 Pan radny Paweł Świątek – zwrócił się z zapytaniem czy gmina wykupi ten teren? 
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 Pan Burmistrz – wyjaśnił, że chcemy się zabezpieczyć przed pobudowaniem tam czegoś 

za co będziemy się wstydzić. Teraz w planie jest tam zabudowa zwarta, więc można wszystko 

robić. Chcemy się zabezpieczyć aby te zapisy dawały możliwość wykupienia tego gruntu od 

obecnego właściciela. 

Teren nr 4 - położony przy ulicy Hallera o powierzchni 0,0598 ha przy blokach, które 

mają   numery od ulicy Pocztowej, gdzie na dzień dzisiejszy jest dziki parking. Samochody 

parkujące tam  niszczą chodnik.  Mieszkańcy ulicy Pocztowej narzekają na brak zieleni, być 

może udałoby się wygospodarować jakiś skwerek zieleni.  

Teren nr 5- położony przy ulicy M. Skłodowskiej-Curie, jest to teren zabudowany                       

o łącznej powierzchni 1,1900 ha.  Znajduje się tam mini centrum handlowe,  Urząd Skarbowy, 

hurtownie. Główne zmiany dla tego terenu, to aby miejscowy plan zagospodarowania 

umożliwiał lokalizowanie  infrastruktury na terenach prywatnych. Chodzi o połączenie 

kotłowni przy ulicy Polnej z kotłownią przy ulicy Nidzickiej. Kotłownia z ulicy Polnej ma być 

zlikwidowana. Prezes Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego dokonał analiz, wyliczeń 

stwierdzając, że kotłownia przy ulicy Nidzickiej jest w stanie zapewnić ciepło do  budynków  

podłączonych zarówno do jednej jak i do drugiej kotłowni. Kotłownia przy ulicy Polnej zimą 

dostarcza kłopotów, ponieważ wydziela pyły, które osiadają na autach, balkonach. Mieszkańcy 

postulują do burmistrza, do prezesa PC aby dokonać odpowiednich zmian i wyeliminować                     

te niedogodności. Jesteśmy na etapie przygotowywania projektu przejścia pod torami (jedyne 

miejsce) na pograniczu US, którędy ma przebiegać ten ciepłociąg. 

Pan radny Waldemar Jurkowski- zwrócił się z zapytaniem odnośnie kolei, czy wyrażą 

zgodę, czy nie będzie problemów. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że z koleją zawsze były problemy, ale muszą wyrazić zgodę 

ponieważ, kolej nie może podzielić miasta na pół. Ten temat był już przerabiany w ulicy 

Kochanowskiego gdzie był już  robiony przecisk. Z analizy projektantów wygląda, że jest                                                                                                                                                                                                                          

to jedyne możliwe miejsce gdyż jest tam szeroki pas, tam przecisk wchodzi bezpośrednio                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

w ulicę Polną.  

Teren nr 6 - o powierzchni łącznej ponad 23,00 ha, położony wzdłuż ulicy 

Księżodworskiej aż do granic administracyjnych miasta. Na tym terenie są pola uprawne i przez 

lata nie było pomysłu na wykorzystanie tych terenów, gdyż tam znajduje się oczyszczalnia 

ścieków.  Oczyszczalnia nie jest uciążliwa dla sąsiadujących terenów czego przykładem może 

być to, że po drugiej stronie Księżodworskiej powstało ogromne osiedle domów 

jednorodzinnych. Mieszkańcy tego osiedla mieszkają w gminie Działdowo, tam rozliczają 

swoje podatki. Mamy na celu stworzenie takich warunków aby mieszkańcy mogli osiedlać się 

na naszym terenie,  w mieście. Musimy uwolnić te tereny, gdyż właściciele tych gruntów często 
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są w takim wieku, że nie użytkują już tej ziemi, chętnie dokonaliby podziału i przeznaczyli                 

te tereny pod zabudowę jednorodzinną bądź wielorodzinną. Obecnie na tych terenach  trwa 

budowa sklepu Dino, uzupełnieniem byłaby zabudowa jednorodzinna bądź wielorodzinna. 

Pani radna Mirosława Graszk-Grabowska – zwróciła się z zapytaniem czy odbyły się 

konsultacje społeczne i właściciele tych gruntów  przekażą odpłatnie te grunty. Radna zwróciła 

uwagę, że mieszkańcy są zaniepokojeni zabudową 4- kondygnacyjną blokową i jednorodzinną, 

jak to będzie wyglądało? 

Pan Burmistrz - wyjaśnił, że nie było żadnych konsultacji społecznych. Właściciele  tej 

ziemi będą zadowoleni, bo oni za darmo nie oddadzą tych gruntów. Jak to będzie wyglądało, 

na tym etapie trudno odpowiedzieć. To planiści siądą  rozplanują to tak, aby jedna zabudowa 

nie kolidowała z drugą. Od ulicy Klonowej w kierunku Księżego Dworu będzie  zabudowa 

jednorodzinna (będzie kontynuacja tego osiedla które jest) potem przerwa  w postaci drogi, czy 

pasa zieleni, a za tym dopiero zabudowa jednorodzinna, która będzie graniczyła bezpośrednio 

z terenami gminy wiejskiej Działdowo. 

Pani radna Mirosława Graszk-Grabowska – czy to będzie zabudowa jednorodzinna? 

Pan Burmistrz – odpowiedział, że będzie to zabudowa jednorodzinna i wielorodzinna. 

Na pewno jak jest ulica Klonowa, nikt nie będzie za płotem bloków budował. Będzie 

kontynuacja tego co jest. Potem tam gdzie jest droga, trzeba zaplanować, poszerzyć ją, 

zaplanować zieleń izolacyjną. Po drugiej stronie drogi zaplanować elementy usług, a potem 

będzie zabudowa wielorodzinna, która nie musi być  4-kondygnacyjna, bo może być 

narastająco 3- kondygnacje, 4- kondygnacje. To określą planiści, nie ukrywamy że chcemy 

uwolnić jak najwięcej terenów pod zabudowę. Zbliżając się do oczyszczalni musimy zachować 

ten teren izolacyjny. 

Pan radny Waldemar Jurkowski – zwrócił się z zapytaniem czy nie można poszerzyć 

terenów miasta, czy nie należałoby zająć się tą sprawą. 

Pan Burmistrz - wyjaśnił, aby poszerzyć tereny miasta, należałoby wykazać, że już nie 

ma się terenów inwestycyjnych. Jeżeli będziemy poszerzać to kosztem naszego sąsiada.   

Błędem było, że dokonano podziału, a dzisiaj na pewno gmina będzie bronić się przed tym, aby 

oddać coś co przynosi pieniądze. Może kiedyś trzeba będzie podjąć te rozmowy o poszerzeniu 

granic przy ulicy Księżodworskiej. Może trzeba będzie zrobić wspólne posiedzenie sesji                       

z gminą wiejską i ten temat przedyskutować.  

Teren nr 7- położony przy ulicy Granicznej – jest to wniosek właściciela tej działki                           

o zapis aby można było wydzielić działki o mniejszej powierzchni. Jest to zasadne, gdyż lepiej 

sprzedają się mniejsze działki. 
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Teren nr 8 - położony wzdłuż ulicy Lidzbarskiej, pierwotnie był przeznaczony na 

szerokorozumiane usługi. Później na wniosek mieszkańców min. ulicy Sikorskiego i innych 

ulic aby wyeliminować te usługi, by nie kolidowały z zabudową jednorodzinną. Właściciel 

jednej  z działek przekonał mieszkańców i wybudował tam myjnię samochodową, która tam 

funkcjonuje bez zarzutów, co dowodzi że te funkcje nie wykluczają się wzajemnie. 

Przedsiębiorcy, którzy są właścicielami sąsiadujących działek chcieliby zmiany, gdyż zapis dot. 

zabudowy jednorodzinnej trochę ich ogranicza. Chcemy przywrócić funkcję usługową 

nieuciążliwą na tym terenie.  

Pan radny Tomasz Nąć - zwrócił się z zapytaniem czy planowana jest rekonstrukcja 

skrzyżowania ulic Sikorskiego, Lidzbarskiej i Zbożowej. Czy można zakładać, że ruch z ulicy 

Sikorskiego zostanie odciążony. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że Zarząd Dróg Wojewódzkich poinformował, że będzie 

możliwość skierowania części środków z programu KPO na poprawę bezpieczeństwa                            

na drogach wojewódzkich. Zgłosiliśmy kilka skrzyżowań do przebudowy, ale kiedy będą środki 

nie wiadomo. Najlepsze rozwiązanie dla tego skrzyżowania to jest wybudowanie tam ronda. 

Teren nr 9 -  jest to ulica Wł. Raginisa, która graniczy z dwoma blokami. Chcemy 

zwiększyć zabudowę wielorodzinną o jeszcze jedną kondygnację, od strony osiedla 

wprowadzić pas zieleni izolacyjnej aby zabezpieczyć  od zabudowy jednorodzinnej. 

Pan radny Wojciech Śliwa – zwrócił uwagę na zły przykład we wcześniejszych planach 

zagospodarowania jakim jest ulica Dębowa. Najpierw powstały domki jednorodzinne,                   

a później bloki.  

Pan Burmistrz – stwierdził, że wystarczyłby pas zieleni izolacyjnej na kilkumetrowej 

przestrzeni jakieś drzewa posadzić, które odizolowałyby te tereny.  

Teren nr 10 – jest to teren na pograniczu Rudolfowa, jest to działka Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa  przeznaczona pod zabudowę wielorodzinną. Chcemy tu zwiększyć liczbę 

kondygnacji do 4. Działką ta zainteresowany jest SIM (Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa), 

który podejmuje działania aby ją przejąć od KOWR Celem jest wybudowanie mieszkań                            

z możliwością dojścia do własności. 

Teren nr 11 - położony przy ulicy M. Skłodowskiej-Curie, jest to teren dawnego dworca 

PKS. Na dzień dzisiejszy jest tam funkcja publiczna, chcemy to doprecyzować wprowadzając 

zapis budowa centrum przesiadkowego. Na tym terenie można by wybudować  parking 

piętrowy, gdzie mieszkańcy będą mogli zostawić samochód i przesiąść się na pociąg, czy 

autobus. Były przeprowadzone wstępne rozmowy z projektantami, gdzie zakładano również 

budowę ramp dla „okejek”, które zatrzymują się w Działdowie. 
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Pani Wiceprzewodnicząca Rady  Dominika Zarębska – zwróciła się z zapytaniem, czy 

w tej chwili możemy oszacować jak duży obiekt potrzebny jest dla Działdowa? 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że w tej chwili nie jesteśmy w stanie oszacować. Trzeba 

dokonać analizy, przeprowadzić obliczenia. Jest to droga inwestycja, realizowana w ten sposób, 

że najpierw stawiane są dwie kondygnacje, a później nadbudowywane są kolejne.  

Pan radny Wojciech Śliwa – zwrócił się z zapytaniem czyja to jest własność. 

Pan Burmistrz - wyjaśnił, że jest to własność prywatna.  

Pan radny Wojciech Śliwa – zwrócił się z zapytaniem jak to można rozwiązać? W jaki 

sposób? 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że jest to plac publiczny. Jeżeli jest inwestycja celu 

publicznego można ten teren przejąć. Jest specjalna spec ustawa, sporządza się   projekt, co  jest  

wygodne dla burmistrza, wójta bo nie trzeba z nikim tego negocjować. Przekazuje się projekt 

do starostwa, robi się podział. Biegły sporządza operat szacunkowy, wypłaca się 

odszkodowanie, przychodzi decyzja. Jeżeli ktoś nie zgadza się z kwotą, może się od tego 

odwołać.  

Teren nr 12  i teren nr 13- położone są wzdłuż ulicy Grunwaldzkiej – na dzień dzisiejszy 

mamy zlokalizowanych bardzo dużo zakładów , które się rozwijają powstają nowe inwestycje. 

Są tam zapisy mówiące o lokalizowaniu zabudowy jednorodzinnej, co może ograniczyć rozwój 

firm tam już działających. Chcemy wprowadzić tam zapis zabudowy usługowej, przemysłowej, 

wyeliminować zapis zabudowy mieszkaniowej. Chcemy też wprowadzić zapisy  dotyczące 

zagospodarowania wody opadowej. 

Teren nr 14 -  bardzo duży teren o powierzchni – prawie 35 ha położony za działkami 

przy ulicy Olsztyńskiej. Tam znajduje się tartak, trochę zabudowy, są tam pola uprawne 

częściowo ugorowane. Właściciele tych gruntów już od  lat  zwracali się z wnioskami aby coś 

zrobić, gdyż mają kupców na działki  i chcą to sprzedać. Plan do tej pory zakładał, że jest to 

pewna rezerwa miasta. Teraz chcemy to uruchomić, będzie tu zarówno zabudowa 

jednorodzinna jak i wielorodzinna. Chcemy uwolnić tereny  aby jak najwięcej ludzi związać                 

z naszym miastem. 

Pan radny Tomasz Nąć – zwrócił uwagę, że należałoby podkreślić, że nie zmienia się 

status ogródków działkowych. Ostatnio pojawiły się pogłoski, gdyż za ulicą Korczaka trwają  

roboty ziemne, rzekomo  przygotowujące działki pod wykup a w planach są  zapisy odnośnie 

likwidacji ogródków działkowych. Radny poinformował, że przejrzał uchwały dot. planów 

żadnych takich zapisów nie ma. 
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Pan Burmistrz – wyjaśnił, że nikt nie chce zabierać ogródków działkowych, nikt nie 

będzie ich  likwidował. W mieście nie ma za dużo terenów zielonych, trzeba dbać o to żeby 

tworzyć ich więcej. 

Natomiast prace inwestycyjne trwające przy ulicy Korczaka związane                                                             

są  z kablowaniem dwóch linii średniego napięcia, które są na słupach. Kable zostaną  położone               

w ziemi a słupy zostaną usunięte. Na tych terenach będą mogły powstać  kolejne dwa  bloki. 

 

Nikt więcej nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady zamknął dyskusję 

i poddał pod głosowanie  projekt uchwały.  

Rada jednogłośnie - 14 -  głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr VI/36/24 

w sprawie: przystąpienia do opracowania miejscowego  planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Działdowa - 14 terenów (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 9. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2024-2030 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                                               

w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Pani Beata Szydłowska-Anaczkowska – Skarbnik Miasta  omówiła projekt uchwały. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   

Nie było  chętnych do dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady zamknął dyskusję i poddał 

pod głosowanie  projekt uchwały.  

Rada jednogłośnie - 14 -  głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr VI/37/24 

 w sprawie: w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2024-2030 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 
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(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 10. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany   w materiałach 

sesyjnych.  

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wydała 

pozytywną opinię o projekcie. 

 Pani Beata Szydłowska-Anaczkowska – Skarbnik – omówiła proponowane zmiany                 

w projekcie uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Romuald Remiszewski -  zwrócił się z zapytaniem dot. załącznika nr 3, gdzie 

zostały zlikwidowane dwa zadania inwestycyjne. Jedno dotyczy dokumentacji technicznej  na 

dwie farmy fotowoltaiczne, drugi dot.  dokumentacji technicznej rewitalizacji starego miasta. 

Co jest przyczyną, że wycofano się z tych inwestycji? 

Pani Izabela Sokolnicka – Zastępca Burmistrza – potwierdziła, że zostały zdjęte dwa 

zadania inwestycyjne. Jeżeli chodzi o farmę fotowoltaiczną nie dostaliśmy z zakładu 

energetycznego warunków na wykonanie tej inwestycji pomimo, że dwukrotnie  składany był 

wniosek. Nie było więc uzasadnienia aby te pieniądze na tym zadaniu były zablokowane. 

Druga inwestycja czyli  opracowanie dokumentacji na rewitalizację starego miasta, było 

przewidziane do realizacji w tym roku. W tym momencie przygotowujemy się do polsko-

szwajcarskiego programu rozwoju miast, gdzie możemy uzyskać bardzo duże pieniądze na 

realizację różnych  inwestycji. Dokumentacja wstępna będzie złożona do grudnia, ale wiemy, 

że nie zdążymy opracować dokumentacji na rewitalizację starego miasta. Część zadań, która 

dotyczy starego miasta np. przebudowa chodników, wymiana oświetlenia, te zadania  chcemy 

podzielić na etapy i w miarę możliwości wpisać do polsko-szwajcarskiego programu rozwoju 

miast. Co nie ogranicza nas, że nie będziemy mogli opracować dokumentacji na stare miasto. 

Jeżeli się zakwalifikujemy, wtedy będzie można wykonać kompleksową dokumentację aby 

całościowo wprowadzić zadanie do budżetu. 

Pan radny Romuald Remiszewski - zwrócił się z zapytaniem czy program polsko-

szwajcarski nie przewiduje wymogów aby była cała dokumentacja na rewitalizację. 
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Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz - wyjaśnił, że mamy dokument na rewitalizację 

starego miasta. Dokumentacja przewiduje budowę odwodnienia deszczowego, budowę 

chodnika, nowych nawierzchni, wymianę oświetlenia.  Chcieliśmy dokonać w tej dokumentacji 

pewnych zmian. Ten program polsko-szwajcarski  nie daje nam możliwości pozyskania 

środków na całą starówkę. Rewitalizacja starówek to były lata 2010-2014.  Była tendencja aby 

starego miasta nie dotykać bo nadzór konserwatorski nie wyrazi zgody. Musimy więc szukać 

innych programów, pobocznych. W poprawę bezpieczeństwa może się wpisać wymiana 

oświetlenia, ale nie wymiana kanalizacji. Musimy ten projekt rozczłonkować i wybadać                      

co możemy pozyskać. 

W kwestii farm fotowoltaicznych, problem polega na tym że spółki prywatne wiedząc dużo 

wcześniej niż samorządy, poskładały wnioski o warunki przyłączeniowe do sieci energetycznej. 

Oni zabukowali wszystkie moce przyłączeniowe w Polsce. Dlatego wnioski złożone przez 

samorządy  zostały poblokowane  i gminy nie dostaną tych pieniędzy. Nie rezygnujemy z OZE 

i dlatego będziemy szukać innych rozwiązań może budowy biogazowni lub czegoś innego aby 

mieć tańszą energię, tańsze ciepło. 

Pan radny Patryk Piekarski – zwrócił uwagę, że wprowadzamy nowe zadanie 

inwestycyjne w zał. Nr 3 „wykonanie dokumentacji technicznej na budowę  ścieżek pieszo-

rowerowych w ulicach Zbożowej i Sienkiewicza”. Radny stwierdził, że cieszy ten fakt,                           

że w końcu ta inwestycja została wpisana do budżetu i w następnych latach będzie realizowana, 

gdyż zabiegał o to już od lat. Radny zwrócił uwagę, że pojawiła się nowa inwestycja pn. 

Wykonanie dokumentacji na zwiększenie retencji parkingów na terenie miasta, czy można 

dowiedzieć się czegoś więcej   w tym temacie. Czy chodzi o plac Piłsudskiego? 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że podczas opadów przy Orlenie tworzy się bajoro, trzeba 

pomyśleć aby pod tym parkingiem stworzyć coś, co będzie przepuszczało tę wodę. Może 

stworzyć cysternę na wodę, która będzie służyła do podlewania parku. A może najlepsze 

rozwiązanie to rozebrać te miejsca postojowe (asfaltowe) i ułożyć z kostki ażurowej aby była 

warstwa przepuszczalna. Tym samym zostaną też ukrócone nocne drifty samochodów 

urządzane przez młodzież. Być może parking zostanie przebudowany i zgodnie z sugestią pana 

Komendanta Policji będzie zamykany na noc. 

Nikt z radnych nie zabrał  więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada jednogłośnie – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr VI/38/24 
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w sprawie:  zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokoły z  głosowań  stanowią załączniki do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – ogłosił 10 -cio minutową przerwę  /17:22/ 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady VI sesji Rady Miasta /17:35/ 

 

Ad. pkt 11. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia aktualizacji „Wieloletniego planu rozwoju                                     

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2027” 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany  w materiałach 

sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki  i Ochrony Środowiska. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Sławomir Pszenny- Prezes PGKiM – wyjaśnił, że projekt uchwały w zasadzie 

dotyczy zmiany obecnego roku 2024. Wydatki kanalizacyjne w tym planie mają te inwestycje, 

które dotyczą oczyszczalni ścieków. Spółka otrzymała na modernizację i rozbudowę 

oczyszczalni dotację w kwocie  14 milionów złotych. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Romuald Remiszewski – zwrócił się z zapytaniem dot. odbierania wody                       

z ulicy Księżodworskiej. Czy są jakieś plany w tym zakresie? Po ulewach zalewane są posesje 

na tej ulicy, spowodowane to jest niedrożną instalacją deszczową. Starostwo powiatowe ma                 

w planach przebudowę tej drogi, w związku z tym można by wykonać to zadanie przy tej 

przebudowie. 

Pan Grzegorz Mrowiński - Burmistrz – wyjaśnił, że kanalizacja deszczowa nie jest                       

w gestii prezesa i PGKiM. Uchwała dotyczy zadań, które realizuje PGKiM związane                                 

z wodociągami i kanalizacją sanitarną. Pan radny pyta o kanalizację deszczową, kanalizacja ta  

była budowana kilkanaście albo kilkadziesiąt lat temu i  nie jest w stanie odebrać tyle wody,               

co jest  przy ostatnich ulewach. Ten problem dotyczy nie tylko naszego miasta, ale całej Polski. 

Będą  przeprowadzone inwentaryzacje tej kanalizacji, tam gdzie można to poprawić na pewno 

będzie poprawione. Dodatkowo trzeba szukać innych rozwiązań  aby rozszczelniać miasto. 

Będą przeprowadzone kontrole w zabudowie jednorodzinnej, bo wiele osób odprowadza wodę 
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deszczową do kanalizacji deszczowej, ale są osoby które odprowadzają wodę do kanalizacji 

sanitarnej. 

 Odnośnie remontu drogi ulica Księżodworska potwierdzam, że będzie remontowana. 

Starostwo powiatowe przymierza się aby zrobić remont na odcinku w Działdowie. Będzie 

okazja aby porozmawiać z panem Starostą w kwestii co wodą z drogi powiatowej. 

Pan radny Romuald Remiszewski - zwrócił uwagę, że woda z ulicy Księżodworskiej 

spływa w ulicę Mrongowiusza i zalewa posesje. Opadów i burz jest coraz więcej, ten temat 

będzie się powtarzał, należałoby dogadać się ze Starostą przy remoncie tej drogi aby udrożnić 

tę kanalizację deszczową. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że prawdopodobnie ta droga będzie tylko frezowana                               

i kładziona nowa nawierzchnia, nie sądzi aby było tam cos dokładane. 

Pan radny Tomasz Nąć – zwrócił się z zapytaniem odnośnie odprowadzania ścieków, 

czy coś nowego w związku z zanieczyszczeniem  Kanału Młyńskiego? 

Pan Grzegorz Mrowiński- Burmistrz – wyjaśnił, że postępowanie zostało zakończone, 

dokumentacja została skierowana do sądu. Nie jesteśmy zadowoleni z ustaleń Policji, ponieważ 

wina została zrzucona na pana X mieszkającego w Niemczech. Wiemy z jakiej posesji został 

dokonany zrzut, będziemy dążyć do tego, aby właściciela ukarać w jakiś sposób, aby zwrócił 

chociażby koszty jakie poniosło miasto. 

Pan Witold Barcikowski – Komendant Policji – wyjaśnił, że tego typu sprawy objęte                

są śledztwem prokuratury. Sprawa była wyjaśniona przez policję jednoznacznie, kwestia                     

co wynikało z opinii biegłych, że to co zostało zrzucone nie stanowiło realnego zagrożenia dla 

Kanału Młyńskiego, to jest ważne dla sprawy. Przestępstwa z kategorii ochrony środowiska                 

są objęte postępowaniem śledztwa prokuratorskiego. 

Pan Burmistrz – potwierdził, że faktycznie biegli się wypowiadali i to co zostało  

zrzucone do Kanału Młyńskiego, to były azotany nawozu i faktycznie w tych ilościach nie 

zagrażało. Co nie oznacza, że jakby było tego więcej nie byłoby zupełnie inaczej. Policja pod 

nadzorem prokuratora prowadziła to śledztwo. Będziemy dążyli do tego, żeby to wróciło                          

i prokurator przesłuchał tego pana, który rzekomo jest skazany jako sprawca tego  

zanieczyszczenia.  

Pan radny Andrzej Przybyszewski - zwrócił się z zapytaniem, do pana prezesa PGKiM, 

czy ta dotacja jest wystarczająca i czy nie obciąży ona mieszkańców miasta? 

Pan Sławomir Pszenny - Prezes PGKiM – wyjaśnił, że oczyszczalnia ścieków ma 25 

lat, jest to najlepszy moment, żeby tę modernizację wykonać. Prezes podkreślił, że 

modernizację nie z własnych środków, tylko w 100% z dotacji.  Będzie to miało 
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odzwierciedlenie w cenach, ale  jeśli chodzi o ceny wody i ścieków to w Działdowie są  na 

średnim poziomie.  

Prezes PGKiM poinformował, że Zarząd zadecydował o złożeniu jeszcze jednego projektu na 

modernizację stacji uzdatniania wody. 

Pan Grzegorz Mrowiński- Burmistrz –wyjaśnił, że  lepsze jest te 14 milionów i dołożyć 

tą brakującą kwotę niż odkładać ten remont w czasie i pokrywać go w 100%. Ostatecznie                           

te koszty i tak musi pokryć beneficjent końcowy. 

Pan Adam Szczypiński – Przewodniczący Rady – pogratulował prezesowi PGKiM, 

uzyskania tego dofinansowania stwierdzając, że w historii spółki  chyba najwyższego.  

Pan radny Patryk Piekarski – stwierdził, że kwota jest pokaźna 14 milionów złotych                    

i najwyższa jak potwierdził pan prezes. Pytanie czy spółka do tej pory pozyskiwała takie środki 

zewnętrzne? 

Pan Sławomir Pszenny – Prezes PGKiM – poinformował, że w zeszłym roku spółka               

otrzymała  dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu,  ta dotacja  jest  druga i najwyższa. 

Nikt z radnych nie zabrał  więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada jednogłośnie – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr VI/39/24 

w sprawie:  uchwalenia aktualizacji „Wieloletniego planu rozwoju  i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2027”(uchwała stanowi załącznik do 

protokołu) 

(Protokoły z  głosowania  stanowią załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 12. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: umorzenia postępowania skargowego 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany  w materiałach 

sesyjnych.  

Pan radny Leszek Sosnówka – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że skarżąca w dniu 25.07.2024 r. złożyła wniosek i wycofała skargę z dnia 

17.06.2024 r. na działalność dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych nr 1 w Działdowie. 
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Komisja na posiedzeniu w dniu 3 września br. przychyliła się do wniosku skarżącej i 4 głosami 

„za” rekomenduje Wysokiej Radzie umorzenie postępowania skargowego.   

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                 

i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada jednogłośnie – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr VI/40/24 

w sprawie:  umorzenia postepowania skargowego  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokoły z  głosowania  stanowią załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 13. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Działdowo 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany   w materiałach 

sesyjnych.  

Pan radny Leszek Sosnówka – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że w dniu 24.06.2024 r. do Przewodniczącego Rady Miasta wpłynęła skarga na 

Burmistrza Miasta Działdowo w związku z niewywiązywaniem się ze swoich konstytucyjnych 

obowiązków. W dniu 3 września 2024 r. Komisja wstępnie rozpatrzyła złożoną skargę.                        

Po zapoznaniu się z wyjaśnieniami skarżącego i analizie dokumentów,  Komisja - 4 głosami 

„za” uznała skargę na działalność Burmistrza za bezzasadną. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan Burmistrz – zwrócił się do Przewodniczącego Komisji o przybliżenie czego 

dotyczyła skarga, bo tak groźnie zabrzmiało, żeby mieszkańcy wiedzieli o co chodzi. 

 Pan radny Leszek Sosnówka – Przewodniczący Komisji – wyjaśnił, że skarżący skarży 

pana Burmistrza, iż jego działania są niezgodne z konstytucją Rzeczpospolitej Polski jak  

również decyzje rady miasta. Po dyskusji ze skarżącym uznaliśmy, że skarga jest niezasadna.  

Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                 

i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada jednogłośnie – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr VI/41/24 
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w sprawie: rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Działdowo (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu) 

(Protokoły z  głosowania  stanowią załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 14. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na radnego Rady Miasta i stwierdzenie braku 

właściwości do rozpatrzenia skargi 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany  w materiałach 

sesyjnych.  

Pan radny Leszek Sosnówka – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 

wyjaśnił, że w dniu 24.06.2024 r. do Przewodniczącego Rady wpłynęła skarga na radnego Rady 

Miasta Działdowo. W dniu 3 września br. Komisja na posiedzeniu dokonała analizy złożonej 

skargi. Komisja zajęła stanowisko iż rozpatrzenie przedmiotowej skargi nie należy do 

właściwości Rady Miasta Działdowo. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Romuald Remiszewski – wyjaśnił, że jest to skarga na jego osobę - 

przewodniczącego rady miasta w tamtej kadencji, min. w sprawie niekonstytucyjnego 

działania. Radny wyjaśnił, że ta skarga dotyczy tych wniosków, które będą rozpatrywane                      

w następnym punkcie, dotyczące tego jakby nie były przekazane do procedowania. W dniu 

20.02.2024 r. te wnioski wpłynęły i dnia 22.02.2024 r. były przekazane do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, która w zasadzie nie działała do końca bo już był koniec kadencji.                            

Te wnioski były rozpatrzone przez tę Komisję teraz i otrzyma skarżący werdykt. Procedura 

obowiązująca była przestrzegana, a radny nie podlega procedurze skargowej.  

Pan radny Leszek Sosnówka – Przewodniczący Komisji - wyjaśnił, że nie cytował 

imienia i nazwiska pana radnego, gdyż nie otrzymał zgody, było to potraktowane bezimiennie, 

natomiast skarga nie należała do właściwości Rady Miasta Działdowo. 

Nikt z radnych nie zabrał więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada jednogłośnie – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr VI/42/24 



str. 22 
 

w sprawie:  rozpatrzenia skargi na radnego Rady Miasta i stwierdzenie braku właściwości do 

rozpatrzenia skargi (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokoły z  głosowania  stanowią załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 15. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenie wniosku złożonego przez P.Ł. w sprawie ustaw 

podatkowych i nie tylko 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany   w materiałach 

sesyjnych.  

Pan radny Leszek Sosnówka – Przewodniczący Komisji- poinformował, że dnia 

24.06.2024 r. do Przewodniczącego Rady Miasta wpłynął wniosek złożony przez osobę 

fizyczną o przesłanie dokumentów jeżeli takowe istnieją ordynacja podatkowa, ustawa                          

o podatkach i opłatach lokalnych, ustawa o ochronie danych osobowych, ustawa o samorządzie 

gminnym, ustawa kodeks postępowania administracyjnego są zgodne z Konstytucją RP. 

W dniu 3 września br. odbyło się posiedzenie Komisji, którego  celem było wypracowanie 

stanowiska w sprawie. Po wysłuchaniu strony oraz  analizie dokumentów Komisja uznała, że 

zapytania dotyczące  zgodności ustaw z konstytucją powinno kierować się do sejmu i senatu 

RP.  W związku z tym Komisja 4 głosami „za” uznała wniosek za bezzasadny. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                 

i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada jednogłośnie – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr VI/43/24 

w sprawie: rozpatrzenie wniosku złożonego przez P.Ł. w sprawie ustaw podatkowych i nie tylko 

  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokoły z  głosowania  stanowią załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 16. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zwolnień z podatku od środków transportowych pojazdów 

wykorzystywanych do nauki jazdy. 
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Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany  w materiałach 

sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Anna Wilamowska – Kierownik Referatu Podatków – wyjaśniła, że uchwałą tą   

zwalnia się z podatku od środków transportowych pojazdy wykorzystywane do nauki jazdy  

będące samochodami ciężarowymi o dopuszczalnej masie całkowitej od 3,5 tony  i poniżej 12 

ton, ciągnikami siodłowymi i balastowymi przystosowanymi do używania łącznie z naczepą 

lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i poniżej 12 ton, 

przyczepami i naczepami, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 

całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton oraz autobusami. 

Zwolnienia te stanowią pomoc de minimis. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                 

i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada jednogłośnie – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr VI/44/24 

w sprawie: zwolnień z podatku od środków transportowych pojazdów wykorzystywanych do 

nauki jazdy (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokoły z  głosowania  stanowią załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 17. 

 

Wolne wnioski i informacje 

 

Pan radny Tomasz Nąć – zwrócił się z zapytaniem czy nie można zwiększyć wielkość 

skrzynek służbowych, część materiałów jest skanowana i skrzynki się szybko zapełniają.  

Przewodniczący Rady – stwierdził, że jest to słuszna uwaga, należy  przekazać panom 

informatykom do rozważenia.  

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisarz 

Wyborczy w Elblągu II zarządził na dzień 24 listopada wybory uzupełniające w okręgu nr 10.  

Pani Elżbieta Konarzewska – Przewodnicząca Zarządu Osiedla nr 9, poinformowała,   

że dnia 6 września br. odbyło się ogólne zebranie mieszkańców osiedla. Mieszkańcy osiedla 



str. 24 
 

prosili o złożenie wniosku formalnego  chodzi o utwardzenie drogi (jest taka droga, która łączy 

Lenartowicza od szkoły do państwa Jolanty i Mirosława).  Nie musi to być asfalt, może być 

kostka ażurowa z odzysku, aby woda miała większą przepuszczalność. 

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz -  wyjaśnił, że wniosek został przyjęty,                         

te wnioski które zostały złożone do budżetu miasta  jeżeli przejdą pozytywną akceptację będą 

realizowane nie w tym to na pewno w przyszłym roku. 

Pan radny Romuald Remiszewski - zwrócił uwagę, aby materiały na komisję przesyłać 

nie tylko tym członkom, którzy są w danej komisji ale też i pozostałym radnym.  

 

Ad. pkt 18. 

 

Zamknięcie sesji 

 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Adam Szczypiński - Przewodniczący 

Rady zamknął obrady VI  sesji Rady Miasta /18:10/ 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                                  Przewodniczący Rady:           

R. Biełkowska                                                                                               Adam Szczypiński 


